
محمدرضا نعمت زاده وزير صنعت، معدن و تجارت 
كه اخيراً از شركت مادر تخصصي ماشين سازي تبريز 
بازديد كرده بود در خصوص كارخانه ماشين سازي و 
بحث واگذاري آن گفت: هرچن��د بحث واگذاري به 
بخش خصوصي سال هاس��ت مطرح بوده و در اين 
راستا در گذشته حتي در خود وزارت صنعت ليستي 
براي اين امر تهيه ش��ده بود اما براساس مستندات 
و مش��اهدات كنون��ي دس��ت اندركاران، اغلب اين 
شركت ها از جمله لوله سازي اسفراين، فولاد اسفراين 
و كشتي سازي خليج فارس پس از واگذاري به دلايل 
گوناگون نتوانستند ادامه فعاليت دهند.  وي با انتقاد 
از نحوه واگذاري ها در گذش��ته گفت: متأسفانه آن 
زمان اغلب واحدهاي واگذار ش��ده ب��دون توجه به 
شايس��تگي و مهارت افراد واگذار گرديده و اين امر 
به بروز مشكلات كنوني در صنعت كشور منجر شده 

است. به دنبال اين امر با ادامه روند خصوصي سازي 
برخي ش��ركت ها مخالفت كرديم و سعي مي كنيم 
اين واحدها را پس بگيريم تا دوباره سازمان گسترش 
و نوسازي صنايع ايران بتواند واحدهاي تعطيل شده 
را احيا كند.  وزير صنعت، مع��دن و تجارت با تأكيد 
براينكه واگذاري يا خروج از ليست واگذاري در دست 
ما نبوده و وظيفه وزارت امور اقتصادي و دارايي بوده و 
سازمان خصوصي سازي هم وابسته به وزارت اقتصاد 
است ادامه داد: با اين حال تلاش مي كنيم برخي از 
شركت ها را از ليست واگذاري حذف كنيم كه كارخانه 

ماشين سازي تبريز يكي از اين شركت هاست. 
   دعوت از سازندگان معتبر

اسماعيل جبارزاده استاندار آذربايجان شرقي نيز 
سهم ماشين سازي را در صنعت آذربايجان شرقي 
قابل توجه دانست و گفت: كارخانه ماشين سازي 

با سابقه طولاني و پرافتخار خود به عنوان يك برند 
در آذربايجان شرقي مطرح است و بايد هرچه زودتر 
مشكلات آن مرتفع شود.  وي به شرايط نامطلوب 
كارخانه ماشين سازي در سال هاي قبل اشاره كرد و 
افزود: بايد براي حل اساسي مشكلات ماشين سازي 
از يك گروه خودروسازي معتبر و علاقه مند به توليد 
دعوت ش��ود تا ش��اهد بالندگي هرچه بيشتر اين 
كارخانه باشيم.  اما پوري حسيني معاون وزير اقتصاد 
و دارايي در اين رابطه نظر ديگري دارد. وي با بيان 
اينكه واگذاري گروه يك كه شركت ماشين سازي 
تبريز را نيز ش��امل مي ش��ود بايد پنج سال پيش 
صورت مي گرفت افزود: در صورتي كه درخواست 
وزير صنعت مورد موافقت مسئولان مربوطه قرار 
گيرد عملًا فرايند واگذاري اين ش��ركت با تأخير 
10 س��اله صورت خواهد گرفت.  پوري حس��يني 

گفت: وقتي نمايندگان مجلس با تدوين و تبيين 
قوانين، سازمان خصوصي سازي را ملزم به واگذاري 
شركت ها در دوره زماني مش��خص مي كنند بايد 
براي تأخير يا تعويق واگذاري ها نيز دستور قانوني 
به تصويب برسانند. همچنين شركت ماشين سازي 
تبريز در مزايده نخست با چندين متقاضي روبه رو 
بود و مزايده دوم اين ش��ركت نيز با توجه به آگهي 
منتشر ش��ده در روز 7 دي ماه امس��ال روي ميز 
فروش گذاشته مي شود كه با بررسي  صورت گرفته 
اين بار نيز داراي متقاضي است.  به گفته برخي از 
كارشناسان و متخصصين اقتصادي مقوله واگذاري 
شركت ماشين سازي به بخش خصوصي مشكلات 
زيادي براي اين شركت و مسئولان آن ايجاد كرده 
و س��ازمان خصوصي س��ازي عملًا اجازه هرگونه 
ابتكار عمل براي مديريت و توسعه اين گروه مادر 
تخصصي را از آنها س��لب كرده است به طوري كه 
ميرعلي اكبر اص��ل  خادمي در خصوص مش��كل 
14 ساله واگذاري اين شركت به بخش خصوصي 
گفت: سازمان خصوصي س��ازي 14 سال است كه 
فعاليت هاي ماشين سازي تبريز را فريز كرده و اجازه 
هيچ گونه ابتكار عملي براي مديريت و توسعه اين 
گروه مادر صنعتي را نمي ده��د.  وي با بيان اينكه 
گروه مادر تخصصي ماشين سازي تبريز تا حالا 12 
بار براي فروش در روزنامه ها آگهي شده است، گفت: 
عليرغم اين تعداد آگهي، ماشين سازي تبريز تا امروز 
به فروش نرفته و متأسفانه شواهد حاكي از آن است 
قوانيني كه براي سازمان خصوصي سازي تصويب 
شده درمسير انهدام ماشين سازي حركت مي كنند 
و با اين اقدام عملًا به سرنوش��ت كمپرسورسازي، 
ليفتراك سازي، بنيان ديزل، ماشين آلات صنعتي 
دچار مي شويم؛ با اين تفاوت كه آنها بعد از واگذاري 
از بين رفتند، ولي ماشين س��ازي قبل از واگذاري 
تهديد به فناست.  مديرعامل شركت ماشين سازي 
تبريز با بيان اينكه به تازگي 14 نوع محصول جديد 
به بازار ارائه كرده و در سال 93 نيز هشت ميليون 
دلار صرفه جويي ارزي داش��ته اس��ت گفت: اين 
شركت يك كارخانه مولد بوده و تاكنون 11 كارخانه 
بزرگ از آن متولد شده است.   رضا رحماني رئيس 
كميسيون صنايع و معادن مجلس شوراي اسلامي 
ادامه داد: تجربه نش��ان داده واگذاري  هايي كه بر 
اساس اصل 44 قانون اساس��ي و از طريق سازمان 
خصوصي سازي در كش��ور و به ويژه در چند واحد 
توليدي استاني اتفاق افتاده نه تنها مشكل توسعه 
و رونق اي��ن واحدها را حل نكرده بلكه بسترس��از 

بحران هاي كارگري نيز شده است.

اوايل س��ال 59 گروه تولي��دي و صنعتي فولاد يزد 
فعاليت خود را آغاز كرد. توليدات اوليه اين شركت، 
انواع پمپ هاي آب كشاورزي بود و به تدريج با توجه 
به راهبرد ش��ركت در گس��ترش فعاليت بر مبناي 
توسعه در زنجيره هاي بالادستي، توليد انواع دنده هاي 
اس��پيرال، اتصالات، لوله هاي آبرس��اني فولادي و 
شافت فولادي صنعتي در دستور كار قرار گرفت. در 
سال هاي 75 تا 90، با ورود به صنعت فولاد و تأسيس 
خطوط نورد ميلگرد، ذوب و ريخته گري، توليد مفتول 

و تيرآهن را به مجموع ظرفيت خود افزود. 
   آغاز خشكسالي و بروز مشكلات 

درحالي كه تا اوايل دهه 70، ميزان ذخيره موجود آب 
استان يزد كفاف نياز خوراكي و مصرف كارخانجات 
صنعتي را م��ي داد اما با آغاز پديده خشكس��الي، 

مشكلات ريز و درشت آغاز شد به طوري كه كمبود 
آب سبب شد تا كش��اورزي و دامداري منطقه به 
شدت آس��يب ببيند و روند مهاجرت به شهرها به 
شدت افزايش يابد.  اين معضل تا آنجا پيش رفت 
كه مس��ئولان وقت تصميم گرفتند براي حل اين 
بحران، چاره جويي كنند چراكه منابع زيرزميني 
نيز به ش��دت روبه كاهش بود.  بروز اين مشكلات 
سبب شد تا انتقال آب از استان هاي همسايه براي 
مصرف خوراكي خانواده ها در دستور كار قرار بگيرد. 
همچنين قرار شد منابع زير زميني آب در اختيار 
صنايع استان يزد از جمله صنعت فولاد سازي قرار 
بگيرد. سرانجام با انتقال آب كوهرنگ به اصفهان و 
سپس به يزد، مشكل بي آبي اين استان حل شد و 
علاوه بر آن صنايع نيز كمب��ود آب مورد نياز خود 

را از اين طريق جبران كردند.  اما چند س��ال بعد، 
با كاهش ميزان بارندگي و كم شدن ذخاير آبي كه 
گريبانگير ساير استان ها از جمله لرستان شده بود 
انتقال آب به يزد به مشكل برخورد.  دكتر اسماعيل 
كهرم، بوم شناس در گفت وگو با »جوان« مي گويد: 
متأسفانه هنگامي كه قرار بود كارخانه فولاد سازي 
در كشور ساخته شود به جانمايي آن كوچك ترين 
توجهي نشد چراكه صنايع فولاد سازي به آب زيادي 
نياز دارد و بايد اين صنايع را در جاهايي ايجاد كرد 
كه آب فراوان و مورد نياز آن تأمين شود و در كشور 
ما سواحل خليج فارس بهترين مكان براي توسعه 
و ايجاد صنايع فولاد بود.   اين فعال محيط زيست 
مي افزايد: در آن زمان، مسئولان تنها به فكر ايجاد 
اشتغال براي جوانان تحصيلكرده منطقه بودند و 

هيچ توجهي به هشدارهاي كارشناسان نشد.  وي 
ادامه مي دهد: اگر نگاه دقيقي به انتقال آب به مناطق 
مورد نياز بيندازيم متوجه مي شويم اين كار هيچ 
سودي براي آنها نداشته و تازه تشنه ترشان هم كرده 
است و از طرفي باعث بروز مشكلات بسياري براي 
استان هايي كه از آنها آب گرفته شده است، شديم.  
مشاور رئيس س��ازمان محيط زيست به »جوان« 
مي گويد: متأس��فانه بارها در اخبار آم��ده كه قرار 
است فازهاي جديدي در اينگونه كارخانه ها ايجاد 
شود كه بايد بگويم اين كار نه تنها سودي نخواهد 
داشت، بلكه باعث مشكلات بي شماري خواهد شد 
كه نتيجه اي جز از بين رفتن سرمايه هاي معنوي و 

مادي نخواهد داشت. 
   انتقال آب از خليج فارس 

با بروز برخي مشكلات برسر راه انتقال آب از استان 
لرس��تان، چندي پيش مدير عام��ل آب منطقه اي 
استان يزد از انتقال آب از سرش��اخه هاي رودخانه 
كارون كه به تصويب وزارت نيرو رسيده است، خبر 
داد.  »حس��ين غفوري« در اين خصوص مي گويد: 
سالانه هزار و 200 ميليون مترمكعب آب از سفره هاي 
آب زيرزميني اس��تان يزد برداشت مي شود كه اين 
موضوع باعث كاهش كيفيت و شيريني آب مي شود.  
وي در خصوص راه هاي تأمين آب مورد نياز استان 
مي افزايد: اجراي خط دوم انتقال از سرچشمه هاي 
كارون و انتقال آب از خليج فارس از جمله برنامه هايي 
است كه قرار است انجام شود و براي اجراي آنها بالغ 
بر 30 هزار ميلي��ارد تومان اعتبار نياز اس��ت.  اين 
مسئول درخصوص تأمين شدن منابع مالي نياز براي 
اجرايي شدن اين طرح ادامه مي دهد: در سال جاري 
81 ميليارد تومان اوراق مشاركت و 8 ميليارد تومان 
اعتبارات دولتي براي اجراي خط دوم انتقال آب به 
استان يزد تخصيص داده شد و اين در حالي است كه 
براي اجراي اين طرح 2 هزار ميليارد تومان اعتبار نياز 
است كه 170 ميليارد تومان آن از محل 10 درصد 
سهم دولت تعهد شده است.  دكتر اسماعيل كهرم 
با غيرعملي دانستن اين اقدام در خصوص دلايلش 
به »جوان« مي گويد: متأس��فانه بارها مسئولان در 
خصوص انتقال آب از درياي خ��زر يا خليج فارس 
سخن به ميان آوردند كه واقعاً اين كار عملي نيست 
چراكه علاوه بر هزينه هاي هنگفت انتقال آب، بايد 
پول بس��ياري براي ش��يرين كردن آب و انتقال آن 
هزينه شود كه با توجه به فرسوده شدن اين تجهيزات 
و نياز دوباره به ملزومات جديد واقعاً مقرون به صرفه 
نيست.  اين كارشناس و اس��تاد دانشگاه در خاتمه 
مي گويد: تنها راه حل اين معضل اين است كه اولاً آب 
گرفته شده از روستاها را به آنها برگردانيم و بعد هم از 

توسعه كارخانجات فولاد خودداري كنيم. 
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چوب حراج بر صنعت مادر تبريز

به جاي آب، كارخانجات را انتقال دهيد

كارخانه ماشين سازي تبريز در گيرودار خصوصي شدن

صنايع فولاد يزد با مشكل بي آبي روبه روست

تفاهم نام�ه همكاري بي�ن اتاق هاي      اصفهان
 بازرگاني اصفهان و ش�هر فورزهايم 
ش���د.  منعق�د  آلم�ان  ورتمب�رگ  ب�ادن  ايال�ت  در 
هيئت اعزامي اتاق اصفه��ان در ديدار با بورخارد توس��ت، رئيس اتاق 
بازرگاني فورزهاي��م تفاهم نامه همكاري امضا كرد.  در بخش��ي از اين 
تفاهم نامه آمده اس��ت: دو طرف متعهد مي ش��وند اطلاعات دقيقي از 
بازار و زمينه هاي توس��عه تجارت ب��ه طرف مقابل ارائ��ه و با برگزاري 
همايش هاي دو جانبه، زمينه همكاري بين فعالان اقتصادي را فراهم 
كنند.  در اين تفاهم نامه، توسعه صنعت گردشگري بين اصفهان و ايالت 
بادن ورتمبرگ آلمان مورد تأكيد قرار گرفت.  بورخارد توست رئيس 
اتاق بازرگاني فورزهايم در مراسم امضاي اين تفاهم نامه ابراز علاقه كرد 
كه شركت هاي اين شهر با همتايان اصفهاني در زمينه مديريت پروژه 
همكاري نزديكي داشته باشند.  عبدالوهاب س��هل آبادي رئيس اتاق 
بازرگاني اصفهان نيز با برشمردن ويژگي هاي صنعتي استان اصفهان 
گفت: اصفهان با دارا بودن بيش از هش��ت هزار واحد صنعتي و توليد 
70 درصد فولاد ايران هم��واره مي تواند نقش مؤثري در روابط تجاري 
و صنعتي ايران و آلمان داش��ته باش��د.  همچنين هيئت اعزامي اتاق 
بازرگاني اصفهان در سفر به آلمان با حضور در ايالت بادن ورتمبرگ با 
معاون وزير اقتصاد و دارايي، رؤساي اتاق بازرگاني فورزهايم و فرايبورگ 
ديدار و از چند واحد صنعتي اين ايالت بازديد كردند.  معاون وزير اقتصاد 
و دارايي ايالت بادن ورتمبرگ آلمان در اين ديدار خواس��تار برقراري 

ارتباط بين خوشه هاي صنعتي ايالت بادن و استان اصفهان شد.      

كوچ عشاير بختياري ثبت جهاني مي شود  
پرون�ده ثب�ت جهان�ي كوچ       چهار محال وبختياري 
عش�اير بختياري در استان 
چهارمحال و بختي�اري تكميل و به س�ازمان مي�راث فرهنگي، 
صنايع دس�تي و گردش���گري فرس����تاده ش�ده اس�ت. 
بهمن عس��گري مديركل ميراث فرهنگي، صنايع دس��تي و گردشگري 
چهارمحال و بختياري با اعلام اين خبر افزود: اين پرونده توس��ط هيئت 
كارشناسي اس��تان و با همكاري اعضاي دانشگاهي و پي گيري هاي مكرر 
معاونت ميراث فرهنگي مورد نقد و بررسي قرار گرفته است.  وي ادامه داد: اين 
پرونده در دو گروه عادت ها و رسم هاي اجتماعي، آئين ها و جشن هاي استاني 
تكميل شده است.  مديركل ميراث فرهنگي، صنايع دستي و گردشگري 
چهارمحال و بختياري گفت: عشاير چهارمحال و بختياري در اين پرونده از 
نظر ساختار شامل 3 ايل و 4 طايفه مستقل هستند.  عسگري افزود: عشاير 
بختياري در گسترده استان هاي چهارمحال و بختياري، خوزستان، اصفهان، 
كهكيلويه و بويراحمد و لرستان ييلاق و قشلاق مي كنند.  وي ادامه داد: اين 
پرونده پس از بررسي توسط دفتر ثبت آثار سازمان ميراث فرهنگي، صنايع 
دستي و گردشگري به سازمان يونسكو ارسال مي شود. بهمن عسگري گفت: 
عشاير اين استان سهم مهمي در توليدات دام و محصولات كشاورزي داشته 

به طوري علاوه بر تأمين نياز داخلي به ساير استان ها نيز صادرات دارند.

 برگزاري دومين همايش بين المللي 
»سيره نبوي در طب« در شيراز  

دومين همايش بين المللي »سيره نبوي در طب«     فارس
از يكم تا سوم دي ماه در شيراز برگزار مي شود. 
دبيرعلمي دومين همايش بين المللي س��يره نبوي در نشس��ت خبري 
همايش بين المللي »سيره نبوي در طب« گفت: همايش سيره نبوي در 
طب از يكم تا سوم دي  ماه در دانشگاه علوم پزشكي شيراز برگزار مي شود.  
محمود نجابت افزود: امروزه ميان  طب سنتي و طب اسلامي چالش هاي 
فراواني وجود دارد كه با برگزاري اين همايش انديشمندان و اطباي اسلامي 
به نقيصه هايي كه در اين زمينه وجود دارد بيشتر مي پردازند.  دبيرعلمي 
دومين همايش بين المللي سيره نبوي در طب ادامه داد: طب سنتي بر 
پايه طب اسلامي است و افراد جامعه به دلايل مختلفي آگاهي اندكي از 
اين موضوع دارند.  نجابت گفت: طب سنتي حاوي اطلاعات ارزشمندي 
است كه بايد بيشتر مورد بررسي قرار گيرد زيرا طب سنتي برگرفته از طب 
اسلامي و يوناني است اما افراد غيركارشناس موارد غير مرتبطي را در آن 

مطرح كرده اند كه سبب انتقاد به طب اسلامي شده است. 

پيست بين المللي اسكي ديزين افتتاح شد 
با افتتاح پيست بين المللي ديزين در      البرز
استان البرز اين مجموعه ورزشي به 
ش�كل رس�مي پذي�راي علاقه من�دان ب�ه ورزش اس�كي ش�د. 
مراسم افتتاحيه اين پيست اسكي با حضور مديرعامل شركت تجهيز 
و توسعه اماكن ورزشي كشور، معاون عمراني استاندار البرز، مديركل 
ورزش و جوانان اس��تان البرز و جمعي از ورزشكاران و علاقه مندان به 
اسكي برگزار شد.  در آيين افتتاح اين پيست مديرعامل شركت تجهيز 
و توسعه اماكن ورزشي با اشاره به جايگاه ويژه پيست بين المللي ديزين 
در ورزش كشور گفت: حمايت از بخش خصوصي و ظرفيت هاي مردمي 
براي توس��عه اماكن ورزشي در كشور ضروري اس��ت.  مصطفي مدبر 
افزود: نگاه بخش��ي و جزيره اي عمل كردن موجب شده است بسياري 
از ظرفيت هاي موجود در حوزه اماكن ورزش��ي و طرح هاي توسعه اي 
آن بر زمي��ن بماند.  وي ادامه داد: ش��ركت تجهيز اماكن ورزش��ي به 
دنبال اس��تفاده از ظرفيت ه��اي بالاي بخش خصوصي براي توس��عه 
زيرساخت هاي ورزشي اس��ت و در اين مس��ير همكاري لازم را براي 
ترغيب سرمايه گذاران خواهد داشت.  مديركل ورزش و جوانان استان 
البرز هم با اشاره به عنوان بين المللي پيست ديزين گفت: بايد امكانات 
اين مجموعه ورزشي با استاندارد هاي روز جهان همخواني داشته باشد 
و خدمات آن منطبق با عنوان بين المللي اش باش��د.  رضا گل محمدي 
افزود: با دستور استاندار البرز و با همكاري ارگان هاي مختلف قرار است 
برخي از موانع موجود بر سر راه استفاده اقشار مردم از اين پيست مرتفع 

شود و كيفيت خدمات دهي به مردم ارتقا پيدا كند. 

 صدور مجوز استفاده عمومي 
از فرودگاه آبدانان    

مديرعامل تجهيز و نگهداري فرودگاه هاي     ايلام
ارتش جمهوري اس�لامي ايران از صادر 
شدن مجوز اس�تفاده غير نظامي از فرودگاه آبدانان در راستاي عملي 
ش�دن سياس�ت اقتصاد مقاومتي و براي اس�تفاده مردم خب�ر داد. 
امير خلبان عبدالله كاش��اني در حاش��يه آيين آغاز عمليات بهسازي 
فرودگاه آبدانان گفت: عمليات بهسازي و تجهيز اين فرودگاه با اعتبار 
نخستين 100 ميليارد ريال آغاز شده ولي براي تكميل به 300 ميليارد 
ريال اعتبار نياز دارد.  وي اف��زود: با تخصيص اين اعتب��ار، يك پايانه 
مسافري، سامانه ناوبري، برج مراقبت، سامانه ديد در شب و روشنايي 
عمومي محوطه فرودگاه ايجاد مي شود كه در صورت راه اندازي كامل 
شهرس��تان هاي آبدانان، دهلران، دره ش��هر، بدره، پلدختر لرستان و 
شهرستان هاي شمالي استان خوزستان از خدمات اين فرودگاه بهره مند 
مي شوند.  مديرعامل تجهيز و نگهداري فرودگاه هاي ارتش جمهوري 
اسلامي ايران ادامه داد: بهره برداري از اين فرودگاه باعث آرامش و رفاه 
اجتماعي، امنيت ملي، توسعه متوازن اس��تان ايلام و منطقه مي شود 
و از نظر ش��اخص هاي فني و توپوگرافي و موقعيت جغرافيايي يكي از 
فرودگاه هاي ممتاز ارتش با قابليت استفاده دو منظوره نظامي و مسافري 
عمومي است.  فرودگاه نيروي هوايي ارتش در شش كيلومتري شرق 
آبدانان قرار گرفته كه بلندي باند آن نس��بت به دريا دو هزار و 500 پا 

است، طول باند فرودگاه شش هزار و 600 و عرض آن 98 متر است.

امضاي تفاهم نامه همكاري اتاق بازرگاني 
اصفهان با فورزهايم آلمان

 اردبيل ميزبان همايش ملي 
»پيشگيري از خشونت خانگي«

سعيده عليپور
   گزارش يك

 ۵۰۰ خانوار نفت شهري 
به شهرشان بازمي گردند    

سرپرست فرمانداري قصرشيرين       ايلام
گف�ت: ۵۰۰ خانوار نفت ش�هري 
براي بازگش�ت به نفت ش�هر اعلام آمادگ�ي كردن�د و بايد روند 
ب�ا جدي�ت دنب�ال ش�ود.  اي�ن ش�هر م�رزي  بازس�ازي 
مرادعلي تاتار با اعلام اي��ن خبرگفت: طرح ه��اي عمراني متنوعي در 
بخش هاي فرهنگي، پزش��كي و زيربنايي براي بازس��ازي نفت شهر در 
دست اقدام است.  وي مجموع اعتبارات لحاظ شده براي روند بازسازي 
نفت شهر را 200 هزار ميليارد ريال عنوان و بيان كرد: بخشي از اراضي 
كش��اورزي نفت ش��هر و س��ومار هنوز از وجود مين هاي خنثي نشده 
پاكسازي نشده و براي اجراي عمليات پاكسازي، نيروهاي پاكسازي در 
اين دو منطقه مستقر خواهند شد.  تاتار پيرامون وضعيت پروژه هاي در 
دست اقدام در نفت شهر گفت: احداث مجتمع آموزشي - تربيتي با 65 
درصد پيشرفت فيزيكي، در حال انجام است و عمليات احداث 50 واحد 
مسكوني براي نيازمندان تحت پوشش كميته امداد امام خميني)ره( با 

35 درصد پيشرفت فيزيكي در حال انجام مي باشد.

چندي پيش وزي�ر صنعت، معدن و تجارت خواس�تار خ�روج كارخانه 
ماشين سازي تبريز از ليست واگذاري ها آن هم به مدت حداقل پنج سال 
شده بود. در حالي كه وزير اقتصاد با بيان اينكه درخواست وزير مطابق 
با سياست هاي اصل 44 قانون اساسي نيست، از برگزاري مزايده فروش 

اين كارخانه در روز هفتم دي ماه امس�ال خبر داد.  هرچند هنوز توافق 
نهايي براي فروش اين شركت صورت نگرفته اما به گفته كارشناسان و 
متخصصين امر واگذاري شركتي سودده در شرايطي عالي به مالكان غريبه 
با صنعت، نگراني بزرگي براي صنعتگران دلسوز استاني ايجاد كرده است. 

در سال هاي اخير به منظور ايجاد كارآفريني و تبديل برخي استان ها به 
قطب صنعتي، ايجاد كارخانجات توليد آهن و فولاد در مناطق كويري، 
بدون كوچك ترين توجهي به هش�دار كارشناسان، در دستور كار قرار 
گرفت. اين اقدام سبب شد تا اكثر اين مناطق، با كاهش شديد منابع آب 
زيرزميني مواجه شده و براي حل اين مشكل به فكر انتقال آب بيفتند.  
يزد نيز از آن جمله استان هايي بود كه كارشناسان و مسئولان در دهه 
۵۰، بدون اينكه كوچك ترين توجهي به كم آبي اين شهر داشته باشند 

كارخانه توليد آهن و ف�ولاد را در اين منطقه داير كردن�د. البته در آن 
زمان اين موضوع مش�كل حادي را ايجاد نمي كرد، اما از اوايل دهه 7۰ 
و كاهش بارندگي ها، سبب شد براي مصرف آب شهري از طريق استان 
لرستان به اين منطقه آبرساني شود. اما با كاهش منابع آبي لرستان، اين 
بار مسئولان پيشنهاد انتقال آب از خليج فارس را دادند كه با مخالفت 
برخي از كارشناسان مواجه شد چرا كه آنها معتقدند با توجه به هزينه 
بالاي انتقال آب و شيرين س�ازي اي�ن كارها تقريباً غيرممكن اس�ت. 

محمدرضا سوري 
   گزارش 2

مديركل بهزيستي استان اردبيل گفت: 3۰      اردبيل
آذرماه همايش ملي »پيشگيري از خشونت 
مي ش�ود.  برگ�زار  اردبي�ل  ميزبان�ي  ب�ه  خانگ�ي« 
بهزاد س��تاري در گفت وگو با خبرنگار »جوان« در اردبيل، اظهار كرد: 
اين همايش كه با ارائه راهكارهاي پيش��گيري از خشونت خانگي آخر 
اين ماه در مجتمع ولايت اردبيل برگزار مي شود، سعي شده با دعوت 
از ميهمانان كش��وري به ويژه رئيس سازمان بهزيستي و دفتر معاونت 
پيشگيري بتوانيم باكيفيت ترين همايش را در محورهاي تعيين شده 
شاهد و ناظر باش��يم.  وي با بيان اينكه براي اين همايش بيش از ده ها 
مقاله ارسال شده كه به تشخيص هيئت داوران مقالات برتر نيز در اين 
همايش معرفي و ارائه مي ش��ود، تصريح كرد: محورهاي اين همايش 
روابط خانوادگي و خشونت خانگي، مهارت زندگي و خشونت خانگي، 
جامعه، اقتصاد، اقليم و خش��ونت خانگي، خ��رده فرهنگ هاي بومي، 
محلي و خشونت خانگي، روابط حقوقي خانواده و خشونت خانگي، دين 
و نقش آن در پيشگيري از خشونت خانگي، آموزش، رسانه و خشونت 
خانگي تعريف شده است.  مديركل بهزيستي استان با بيان اينكه قطعاً 
خروجي اين همايش ها مي تواند نتايج مثبتي را به همراه داشته باشد، 
گفت: اميدواريم برگزاري چنين همايش هاي��ي فرصت و زمينه اي را 
فراهم كند تا بهتر از گذشته بتوان راهكارهاي مقابله و كاهش خشونت را 
با محوريت خانواده به حداقل رساند.  ستاري افزود: انتظار مي رود در اين 
همايش كارشناسان امر و متخصصان حوزه كاهش آسيب هاي اجتماعي 
تلاششان بر اين باشد تا بتوانند با يك ظرفيت و توان بالا اقدامات مؤثر 
و مفيدي را انجام دهند تا زمينه براي كم شدن دغدغه ها و آسيب هاي 

خانواده ها در اين حوزه بيش از هر زمان ديگر فراهم  آيد.     

 صادرات 286 ميليون دلاري كالا 
از سيستان و بلوچستان به خارج از كشور   
رئيس سازمان صنعت، معدن و      سيستان و بلوچستان
تجارت سيستان و بلوچستان 
گفت: ۲۸۶ ميليون و ۲۰4 هزار و 7۸۶ دلار كالا در هشت ماهه امسال 
از بازارچه ه�اي م�رزي و گم�ركات اس�تان ص�ادر ش�ده اس�ت. 
نادر ميرش��كار افزود: در اين مدت كل صادرات از گمركات و بازارچه هاي 
مرزي استان به وزن 844 هزار و 51 تن بوده اس��ت.  وي ادامه داد: ميزان 
صادرات امسال در مقايس��ه با مدت مشابه سال گذش��ته از لحاظ وزني 
36 درصد و از لحاظ ارزش 11 درصد افزايش داش��ته اس��ت.  ميرشكار 
گفت: مصالح ساختماني )سيمان(، گاز، قير، سيب درختي، محصولات 
شيميايي و صنعتي عمده كالاهاي صادراتي سيستان و بلوچستان در اين 
مدت به حساب مي آيد.   رئيس سازمان صنعت، معدن و تجارت سيستان 
و بلوچستان افزود: اين كالاها به كشورهاي پاكستان، افغانستان، تركيه و 
امارات صادر شده است.  وي ادامه داد: صادرات از گمركات استان در اين 
مدت به ارزش حدود 146 ميليون و 486 هزار دلار بوده كه نسبت به مدت 
مشابه سال قبل از لحاظ ارزش دلاري پنج درصد افزايش را نشان مي دهد. 


